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Trafikudvalget har i brev af 28. april 2010 stillet mig følgende spørgsmål 1134 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Kim Christiansen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1134: 

 

"Er det ifølge ministeren korrekt, at DSB, efter at man har gjort det gratis at 

medbringe cykel i S-togene, vil afvise at medtage kørestole i S-tog, hvis der er 

fyldt op med cykler i togets fleksrum, og i bekræftende fald, kan ministeren så 

oplyse, hvilke initiativer han vil tage for at stoppe denne urimelige diskrimina-

tion af handicappede passagerer?" 

Svar: 

 

Jeg er enig med spørgeren i, at det voksende antal cykler i S-togene ikke må re-

sultere i, at kørestolsbrugere bliver afvist i S-togene. Jeg forventer, at DSB sna-

rest vil løse problemet på en hensigtsmæssig måde.   

DSB S-togs tilbud om gratis medtagning af cykler er et forsøg, der løber frem til 

udgangen af 2010, men jeg vil allerede nu bede DSB S-tog om at redegøre for 

de foreløbige erfaringer med ordningen. Redegørelsen skal bl.a. omfatte for-

holdene for kørestolsbrugere, de generelle trafikale effekter af tiltaget, samt ef-

fekterne for indtægtsdannelsen i DSB S-tog. 
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